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Den 9. september 2021  

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1581 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri den 12. august 2021. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Pia Kjærsgaard (DF). 

Spørgsmål nr. 1581 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Mener ministeren, at det er i overensstemmelse med dyrevelfærdsloven, at der fortsat tillades rutine-

mæssig halekupering af hunderacerne ruhåret hønsehund, korthåret hønsehund, weimaraner, vizla og 

breton? Er der evidens for, at netop disse racer oplever haletraumer i højere grad end andre racer, der 

kan retfærdiggøre et sådant operativt indgreb?” 

Svar 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har jeg indhentet en udtalelse fra Fødevarestyrelsen, der har 

oplyst følgende: 

”1. Det fremgår af dyrevelfærdslovens § 27, stk. 2, at operative og lignende indgreb, som har til formål 

at ændre et dyrs udseende, ikke må foretages. Dette indebærer som udgangspunkt et forbud mod hale-

kupering af hunde af andre årsager end veterinære hensyn. 

Det fremgår af bemærkningerne til dyrevelfærdslovens § 27, at indgreb, der er veterinært begrundet 

eller har til formål at forhindre senere smertevoldende skader, er tilladt. Det gælder f.eks. kupering af 

halerne på fem jagthunderacer, som risikerer at pådrage sig haleskader, når de senere i livet anvendes 

til jagt. De fem jagthunderacer er ruhåret hønsehund, korthåret hønsehund, weimaraner, vizla og bre-

ton. Det er således i overensstemmelse med dyrevelfærdsloven at tillade forebyggende halekupering af 

ovennævnte hunderacer.  

2. Forbuddet mod halekupering af hunde blev indført i 1991. Hunderacerne ruhåret hønsehund, kort-

håret hønsehund, weimaraner, vizla og breton, som var almindeligt anvendt til jagt på daværende tids-

punkt, blev undtaget fra forbuddet på baggrund af udtalelser fra jagtorganisationer og kennelklubber 

om risikoen for haleskader i forbindelse med brug af hundene til jagt. Fødevarestyrelsen er ikke bekendt 

med videnskabelig dokumentation for, om disse fem hunderacer skulle have større problemer med ha-

leskader end andre hunderacer, såfremt de ikke halekuperes.” 
 

Jeg vil se på, om der fortsat er et behov for at opretholde undtagelsen om halekupering for de nævnte 

fem jagthunderacer. Jeg har derfor bedt Fødevarestyrelsen om at undersøge erfaringer fra andre euro-

pæiske lande, der har lignende jagtforhold, og hvor de fem jagthunderacer ikke halekuperes. Herudover 
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vil Fødevarestyrelsen høre de danske jagtorganisationer og kennelklubber om deres erfaringer med an-

dre sammenlignelige jagthunderacer, som ikke må halekuperes i Danmark. 
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